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JEGYZŐKÖNYV 
A MAGYAR TÁJÉKOZÓDÁSI FUTÓ SZÖVETSÉG 

KÖZGYŰLÉSÉRŐL 
2019. március 2. 9.30 óra - Magyar Sport Háza 

 
 
Hidas Sándor bejelenti 9.30-kor, hogy a 85 tagszervezet közül 21 képviselője van jelen, ezért a Magyar 
Tájékozódási Futó Szövetség Alapszabálya szerint 10 órakor kezdődik a hivatalos közgyűlés. 
 
Hidas Sándor: A Magyar Tájékozódási Futó Szövetség Alapszabályának megfelelően összehívta éves 
rendes közgyűlését, ami 10 órakor a megjelentek létszámától függetlenül határozatképes. 
 
Felkéri a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottság vezetőjét, mondja el jelentését. 
Galló Sándor: A 85 mandátummal rendelkező tagszervezetből 27 képviselője van jelen.  
Megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes. 
 
Hidas Sándor: kéri, hogy erősítsék meg a Közgyűlés levezető elnökeként. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Szavazás a jegyzőkönyvvezetőről: Molnár Péter. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Szavazás a jegyzőkönyv-hitelesítőkről: Schell Antal és Mauer Lajos. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Szavazás a Mandátumvizsgáló és Szavazatszámláló Bizottságról: vezetője Galló Sándor, tagjai 
Csizmadia József és Gera Tibor. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Hidas Sándor kéri a Közgyűlés hozzájárulását, hogy a közgyűlésről hangfelvétel készüljön. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Hidas Sándor a napirendet terjeszti fel szavazásra a kiküldött meghívó szerint. 
Igen: 27, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
 
 
1. Elnöki beszámoló 
 
Bugár József elsőként az elmúlt egy évben elhunyt sporttársakról (Kővári Endre, Major Árpád, Weress 
Kálmán, Hrenkó József, Kardos Rózsa) emlékezett meg, majd a Közgyűlés egyperces néma felállással 
adózott emlékük előtt. 
Az elnökségi ciklus harmadik évét a Sportágfejlesztési Tervben lefektetett célok (a legfontosabbak a 
létszámnövelés és a nemzetközi eredményesség) elérésében felmutatott részeredmények tükrében 
értékelte. 
Elsőként a humán erőforrások fejlesztéséről beszélt. A létszámnövelés egyik alapköve a tájfutó edzők 
számának növelése, amihez jól működő támogatási program indult 2010-ben és azóta a szerződéses 
keretek között működő edzők száma több, mint négyszeresére nőtt (12-ről 55-re). Az elnökség 
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elkötelezett a folytatás iránt, jelenleg évi 10 millió forintot fordít erre a Szövetség. A diplomás szakedzői 
képzés beindítására a Szövetség együttműködési megállapodást kötött a Testnevelési Egyetemmel, ahol 
2017. szeptemberében megindult a kurzus, amire jelenleg hatan járnak. Elmondta, hogy ezzel 
párhuzamosan sajnos humán erőforrás hiány is megfigyelhető a Szövetségnél, sok elvégzendő feladatra 
nem lehet megfelelő személyt találni. 
A létszámnövelés és megtartás terén a pár évvel ezelőtti mélypont után enyhe emelkedés tapasztalható, 
2018-ban 2.453 fő váltott ki versenyengedélyt. Az elmúlt évtől vezette be a Szövetség a napi 
versenyengedélyt, ami tulajdonképpen a közteherviselés kiterjesztése. Ennek kettős pozitív hatása volt: 
az éves versenyengedélyek száma is nőtt és a Szövetség tagdíjbevétele is emelkedett. 
A rajthozállások száma a bajnokságokon az elmúlt évben csökkent, itt nem lehet figyelmen kívül hagyni a 
helyszínek távolságát az ország közepétől. A Hungária kupán megfordult az eddig jellemző hullámzó 
trend és két egymás utáni évben is 1200 fölött volt a létszám. Az összes éves rajthozállás száma 40.000 
körül stabilizálódott. A versenyengedélyesek száma enyhén emelkedett, de az utánpótlás korosztály 
nagyobb és a szeniorok enyhébb növekedése mellett a felnőttek létszáma csökkent, talán most ért a 
mélypontra, mert beállni látszik, ezen mindenképpen változtatni kell. A külföldi rajthozállások aránya 
hullámzóan, de emelkedik. 
Az élsport eredményesség terén kiemelkedően sikeres év van mögöttünk, 1995 óta nem volt rá példa, 
hogy egy évben két világbajnoki aranyérmet szerezzünk. A Felnőtt VB-n jónak mondható eredmények 
születtek (Weiler Virág sprint 25., Bakó Áron középtáv 36., női váltó 15.) egy nem igazán nekünk fekvő 
terepen és megtartottuk pozíciónkat a második divízióban. Az Egyetemi Világbajnokságon Weiler Virág 
megnyerte a sprint számot! A hazai rendezésű Junior Világbajnokság három érmet (Gárdonyi Csilla arany 
és bronz, Sárközy Zsófia ezüst) és öt egyszámjegyű helyezést hozott, ráadásul a rendezés is sikeres volt. 
Az Ifjúsági EB-n Gárdonyi Csilla arany- és Szuromi Hanga bronzérmes lett. 
A Szövetség pénzügyi helyzete stabil, részletesebben Less Áron főtitkár beszél majd erről a vonatkozó 
napirendi pont keretében. A Támogatói Program keretében 48 magánszemély és 8 gazdasági társaság 
4.7 millió Ft-ot adományozott a Szövetségnek, a 2019-ben hasonló nagyságrend várható, köszönetet 
mond a támogatóknak. 
Értékelte a Tájfutó Gálát, ami jól sikerült, de a létszám tekintetében csalódást okozott. Szomorú, hogy 
abban az évben, amikor két világbajnoka is van a sportágnak, ilyen alacsony az érdeklődés, úgy tűnik, a 
tájfutó társadalomnak nincs igénye erre a rendezvényre. 2020-ban az MTFSz megalakulásának 50. 
évfordulóján is megrendezi a Szövetség, de lehet, hogy utolsó alkalommal. 
A szakágak közül a sítájfutó a hó hiányában egyre nehezebben működik, az idei télen nem is volt 
Magyarországon verseny, még a külföldre tervezett OB is meghiúsult az időjárás miatt. Tájkerékpárban 
újabb világverseny rendezésen vagyunk túl, ami szakmailag és pénzügyileg is sikeres volt. A Trail-O 
szakág új vezetőt kapott Laáber Miksa személyében, ám a mozgássérült sportolók bevonzása továbbra 
sem sikeres. Az Open kategóriában jó eredményeink vannak, 2018-ban Miháczi Zoltán az Európa-
bajnokságon lett hetedik. 
Sportdiplomácia terén méretéhez képest felülreprezentált a magyar szövetség: Zentai László 
személyében elnökségi tagot, Less Áron személyében pedig a Versenybizottság vezetőjét adjuk az IOF-
nek. 
Az MTFSZ iroda működése megfelelő minőségű, jelenleg három fővel dolgozik. 
Az év mérlegét úgy vonta meg, hogy a jövőnket kijelölő Sportágfejlesztési Terv megvalósítása 
folytatódik, bizonyos területeken sikerrel, bizonyos területeken akadályokkal. 2018-ban is az 
edzőtámogatási program és az edzőképzés voltak a sikeres területek, kiemelkedő nemzetközi 
eredményeket mutatott fel a válogatott és pénzügyi helyzetünk is stabilabb lett jó részben a Támogatói 
Program beindításának köszönhetően. 
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2. Jelentés a Szövetség 2018. évi gazdálkodásáról, mérlegbeszámoló és közhasznúsági jelentés 
 
Less Áron veszi át a szót, elmondja, hogy a 2018. évi költségvetés a tervezett nullszaldó helyett 11.4 
millió Ft-os pozitív eredménnyel zárult, így a Szövetség tartaléka jelentős (31.4 millió Ft). 
A költségvetés főösszege 104 millió Ft volt, ez jelentősen több a korábbi éveknél, a növekedésből 30 
millió Ft-ot a tájkerékpár világverseny MTFSz-en átfolyó költségvetése tett ki. 
A bevételeknél pozitív fejlemény, hogy a tagdíjbevételek 1.3 millió Ft-tal növekedtek, a Családok Éve 
2018 projekt 0.8 millió Ft pluszt hozott, a Feltörekvő Sportágak Tehetséggondozó Programja keretében 5 
millió Ft-hoz jutott a Szövetség, a SportIdent rendszer bevétele pedig 0.9 millió Ft-tal több lett a 
tervezettnél. 
A kiadási oldalon 3 millió Ft megtakarítást ért el a Szövetség, ebből 1 millió Ft a sportágfejlesztési 
kiadásoknál, 1 millió Ft a marketingnél, 1 millió Ft egyéb sorokon keletkezett. 
 

2a_5a_MTFSz_koltse

gvetes_2018_2019.pdf   

2b_Beszamolo_a_201

8_evi_koltsegvetes_vegrehajtasarol.pdf   

2c_MTFSz_Kozhasznu

sagi_melleklet_2018.pdf   

2d_MTFSz_merleg_er

edmenykimutatas_2018.pdf   

2e_MTFSz_leltar_201

8.pdf  
 
 
3. A Felügyelő Bizottság jelentése a Szövetség 2018. évi tevékenységéről 
 
A Felügyelő Bizottság jelentésének lényegi összefoglalóját - a bizottság tagjainak távollétében - Hidas 
Sándor levezető elnök felolvassa. 
 

3_A_Felugyelo_Bizott

sag_jelentese_a_2018as_evrol.pdf 
 
Vita az 1., 2. és 3. napirendi pontokról 
 
Mets Miklós: A tájkerékpár világversenyből származó 1 millió Ft-os nyereség miért nem szerepel a 
költségvetésben? 
 
Less Áron: Majd csak a 2019-es költségvetésben fog látszódni. 
 
Galló Sándor: 34-re emelkedett a képviselt tagszervezetek száma. 
 
Szavazás az 1., 2. és 3. napirendi pontokról 
 
Szavazás az elnöki beszámolóról: 
Igen: 34, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Szavazás a 2018. évi gazdálkodásról, mérlegbeszámolóról és közhasznúsági jelentésről: 
Igen: 34, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
Szavazás a Felügyelő Bizottság beszámolójáról: 
Igen: 34, Nem: 0, Tartózkodott:0, Nem szavazott: 0 
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4. A 2020. évi Szövetségi tagdíj megállapítása 
 
Kovács Balázs: A tagdíj az MTFSz bevételeinek kb. 1/3-át teszi ki, fontos eleme a Szövetség 
gazdálkodásának, ami felett ráadásul önállóan rendelkezünk. A 2014-es jelentősebb tagdíjemelés óta 
csak egyszer volt emelés, a képviseleti díj 2018-ban 15.000-ről 25.000 Ft-ra emelkedett. Az elnökség 
javaslata, hogy a ranglista díj (500 Ft/fő) szűnjön meg, ezzel párhuzamosan a tagszervezetek képviseleti 
díja 25.000-ről 35.000 Ft-ra emelkedjen. A ranglista díj korábban a ranglista elkészítésének költségeit 
fedezte, de ez ma már a megfelelő informatikai rendszerek segítségével szinte automatikusan történik. 
A kivezetéssel egy feleslegesen bonyolult eleme tűnne el a tagdíjnak. Az MTFSz össz tagdíj bevétele kb. 
állandó maradna a változással, a nagyobb kluboknak kissé csökkennének, a kisebbeknek kissé nőnének a 
terhei. A javaslat hátterében elsősorban a tagdíj szerkezetének egyszerűsítése áll. 
 
Kovács András (HBS): Az MTFSz pénzügyi helyzete nem indokolja a képviseleti díj emelését. További 
bevételt az utánpótlás versenyzők versenyengedély díj kedvezményének eltörlésével lehetne elérni. 
 
Kovács Balázs: Az utánpótlás versenyzők versenyengedély díj kedvezménye szinkronban van a 
Sportágfejlesztési Tervben lefektetett céljainkkal, nem javasolja ennek módosítását. 
 

4_Javaslat_a_2020_e

vi_szovetsegi_tagdijra.pdf 
 
Szavazás a 2020. évi tagdíjról: 
Igen: 24, Nem: 9, Tartózkodott: 1, Nem szavazott: 0 
 
 
 
5. Javaslat a Szövetség 2019. évi szakmai és pénzügyi tervére 
 
Less Áron: a Szövetség tartaléka jelentős, amit az elnökség nem szeretne felélni, ezért gyakorlatilag 
nullszaldós költségvetést javasol, eltekintve az 1.7 millió Ft eredményességi prémiumtól, amit a tavaly 
világversenyeken jól szerepelt versenyzők kapnak. 
A 2019-es költségvetés tervezete szerkezeti vonalaiban az előző évekét követi, néhány 
hangsúlyeltolódással. 
Pozitívumok: 
- gazdálkodásunk kiszámítható, vannak tartalékaink; 
- teljes tagdíjbevételünk 26 millió Ft lesz; 
- a Támogatói Programból 5 millió Ft bevétel várható; 
- a Feltörekvő Sportágak Tehetséggondozó Programja keretében 10 millió Ft extra állami támogatáshoz 
jut a Szövetség 2019-ben; 
- válogatottak költségvetése 3 millió Ft-tal nő, mindhárom korosztályé emelkedik; 
- beindul a Kiemelt Ösztöndíj Program 3.5 millió Ft-os keretösszeggel; 
- válogatott mellett dolgozó segítők díjazására 5.1 millió Ft-ot fordít a Szövetség (2018-ban 2.2 millió Ft 
volt); 
- a sportágfejlesztési támogatások összege 1 millió Ft-tal nő; 
- olcsó és hatékony adminisztrációt tartunk fenn, az iroda költségei évek óta nem nőnek; 
- marketing célokra 1.5 millió Ft-tal többet szán a Szövetség; 
- a Szövetség bármely jelentős bevételi forrásának kiesése esetén két évig működőképes marad. 
Negatívumok: 
- a pályázati esélyeinket nem segíti a bonyolultabb intézményi helyzet; 
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- állami támogatásunk picivel csökkent, az összeg maga nem aggasztó, csak a tendencia. 
 
A költségvetést teljesíthetőnek tartja, Achilles-sarka az előző éveknek megfelelően a tervezett bevételek 
teljesülése lehet. 
 
Bugár József kiegészítésként elmondja, hogy a Kiemelt Ösztöndíj Program pénzügyi háttere biztosított 
több évre, ezért vágott bele a Szövetség. A külső források növelése kiemelt célja az elnökségnek, ehhez 
aktívabb marketing tevékenységre van szükség, ez egyelőre belső humán erőforrás híján nem valósult 
meg, ezért az elnökség külső szakértők bevonását tervezi ezen a téren. 
 

2a_5a_MTFSz_koltse

gvetes_2018_2019.pdf   

5b_Magyarazatok_a_

2019_evi_koltsegveteshez.pdf 
 
Szavazás a Szövetség 2019. évi szakmai és pénzügyi tervéről: 
Igen: 34, Nem: 0, Tartózkodott: 0, Nem szavazott: 0 
 
 
 
6. Tájékoztató a 2018. évi Junior Világbajnokság szervezési munkálatairól 
 
Szokol Lajos: A verseny mind szakmai, mind pénzügyi oldalról sikeres volt, ráadásul a magyar csapat is 
kiemelkedően szerepelt. 
 
 
 
7. Alapszabály módosítás 
 
Bugár József: Az Alapszabály módosítására egy ponton tesz javaslatot az elnökség: a tagszervezetek 
többes szavazati jogot kaphatnának. Az összes versenyengedélyes versenyző minden 1.5%-a után plusz 
egy szavazatot kapna a tagszervezet, valamint az Összetett Bajnoki Pontverseny 1-6. helyezettje plusz 
egyet. Egy tagszervezet maximum négy extra, azaz összesen öt szavazatot kaphat. A módosítás a 
következő közgyűlésen lesz először érvényes. Az elnökség által végzett próbaszámítások azt mutatják, 
hogy a jelenlegi erőviszonyok ezzel a módosítással csak enyhén változnának a nagyobb klubok javára, a 
szavazati jogok száma kb. másfélszeresére nőne. 
 
Gömbös Gyula (SKS): Csak a versenyengedéllyel rendelkezők számítanak bele vagy a tényleg versenyzett 
versenyzők? Nem egyértelmű a szövegezés. 
 
Less Áron: A november 30-án éves versenyengedéllyel rendelkezett versenyzők számítanának a 
versenyeken való indulástól függetlenül. Nem szeretnénk feleslegesen megbonyolítani a rendszert. 
 
Gömbös Gyula (SKS): Akkor egyértelművé kell tenni a szöveget. 
 
Less Áron: Javítjuk a szöveget. 
 
Kovács András (HBS): Milyen számítás alapján jött ki az 1.5%?  
 
Less Áron: A próbaszámítások alapján az elnökség ezt a mértéket találta egészséges eltérésnek a 
mostani rendszerhez képest. 
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Zsilinszky Pál (DIS): A kicsi, de eredményes tagszervezeteket hátrány éri, a versenyengedélyesek 
arányában szerzett bajnoki pontok számítása igazságosabb lenne. 
 
Bugár József: A rendszer nem végleges, további finomításokat tervez az elnökség idővel. Kéri a 
tagszervezeteket, hogy a jövőre vonatkozóan tegyenek javaslatokat a rendszer javítására. 
 
Gyalog László (SPA): Nem lenne érdemes az 5 fős maximumot eltörölni? A Tabáni Spartacus ezzel veszít 
két szavazatot. 
 
Less Áron: Nem szeretnénk olyan rendszert, ahol bármennyi szavazata lehet valakinek. 
 
Takács István (MSE): Ha a minősített versenyzők után járna a plusz szavazat, az a minőségi munkát 
díjazná. 
 
Kovács Balázs (BEA): Mivel ez egy képviseleti rendszer, ezért nem tartja igazságosnak, hogy a tájfutók 
minősége alapján adjunk plusz szavazatot. Az kapjon több szavazatot, aki több tájfutót képvisel, 
függetlenül attól, hogy azok milyen minőséget képviselnek. A létszámarányos rendszer lenne a 
legigazságosabb. 
 
Borosznoki László (MOM): Nem hoz nagy változást a rendszer, azt kéne elírni, hogy a Közgyűlésen sokan 
legyenek. A létszámarányú rendszert érzi igazságosnak. 
 
Bugár József: A tisztán létszámalapú rendszer mellett az elnökség fontosnak érzi az eredményesség 
megjelenését is a rendszerben, de sokkal kisebb súllyal, így született a javaslat. 
 

7a Javaslat az MTFSz 

Alapszabályára (2019).docx 
 
Szavazás az Alapszabály módosításáról: 
Igen: 29, Nem: 3, Tartózkodott: 2, Nem szavazott: 0 
 
 
 
8. Tisztségviselők megválasztása  
 
Less Áron: Rudi Péter, MTFSZ elnökségi tag 2018. végén mondott le pozíciójáról. Az elnökség megbízta 
Máthé István jelölőbiztost, hogy keressen jelölteket a jelölőlistára. Két fő fogadta el a jelölést: Juhász 
Júlia és Mézes Tibor Sólyom, az elfogadó nyilatkozatukat a jelölőbiztos eljuttatta az MTFSz-hez. 
A helyszínen nem javasol senki további jelöltet. 
Mivel a jelöltek nem tudtak megjelenni a közgyűlésen, Hidas Sándor ismerteti bemutatkozó anyagukat. 
 
Szavazás: 
Juhász Júlia: 26, Mézes Tibor Sólyom: 8 
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9. Egyebek 
 
Gömbös Gyula (SKS): A Minősítési Szabályzat módosítására hívja fel a figyelmet, miszerint az FN14, 16, 
18 kategóriák bajnokai automatikusan aranyjelvényes minősítést szereznek, szerinte erről még kevesen 
tudnak. 
 
Krasznai Orsolya (SPA): A hírekből derült ki, hogy Szegeden kajak-kenu világbajnokság lesz a Hungária 
Kupa alatt, ezt érdemes lenne a rendezőknek kihasználni. 
 
 
 
További témák nem lévén 12:13-kor a levezető elnök a közgyűlést berekesztette. 
 
 
 

 Levezető elnök Jegyzőkönyvvezető 

 Jegyzőkönyv-hitelesítő Jegyzőkönyv-hitelesítő 


